
اقتصادی 6

میرکاظمی اعلام کرد:

جزئیات افزایش حقوق ۱۴۰۱؛
 از ۱۰ تا بالای ۳۰ درصد

گروه اقتصادی - آنطور که رئیس سازمان برنامه و بودجه اعلام کرد در سال 
آینده افزایش حقوق کارکنان پلکانی و احتمالا از ۱۰ تا بالای ۳۰ درصد خواهد بود.
در بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۱ دستگاه های دولتی مکلف شدند میزان افزایش 
حقوق کارکنان را به طور متوســط ۱۰ درصد در نظر بگیرند که اعلام این میزان با 
توجه به شرایط تورمی با واکنش هایی از جمله برخی نمایندگان مجلس  همراه بود.
اما این که جریان افزایش حقوق کارکنان در سال آینده به چه صورتی است، در 
حاشیه مراسم تودیع و معارفه رئیس هیات عامل صندوق توسعه ملی از میرکاظمی 
– رئیس ســازمان برنامه و بودجه مورد ســوال قرار گرفت و وی در پاسخ به ایسنا 

توضیحاتی ارائه کرد.
نمی شود بخاطر کارکنان تمام مردم در سختی باشند

میرکاظمی با بیان این که در سال آینده افزایش حقوق به صورت پلکانی انجام 
خواهد شد، اظهار کرد: بر این اساس تلاش بر این است که حداقل افزایش اعمال 
شده ولی حقوق های پایین ممکن است تا بالای ۳۰ درصد نیز افزایش یابد اما کسانی 
که چندین بار افزایش حقوق داشــته اند کمترین درصد رشــد را خواهند داشت، 

بنابراین افزایش حقوق برای تمامی کارکنان یکسان نیست.
وی با اشاره به این که در حال حاضر در یک چرخه منفی حقوق قرار گرفته ایم، 
یادآور شد: اکنون به طور مرتب تورم ایجاد می شود و به دنبال آن حقوق ها افزایش 
پیدا می کنند که برای تامین منابع آن خلق پول شده و به دنبال این جریان با افزایش 
پایه پولی و افزایش نقدینگی تورم رشد می کند به عبارتی ۲۰ درصد افزایش حقوق 
برای کارکنان اعمال می کنیم، ولی تورم برای عموم مردم ایجاد می شود. دولت به 
سمتی حرکت خواهد کرد که خلق پول صورت نگرفته و به این صورت نباشد که 
برای پرداخت حقوق کارکنان که سهم محدودی در جامعه دارند تبعات و تورم آن 

کل مردم را تحت فشار قرار دهد.
رئیس سازمان برنامه و بودجه ادامه داد: متاسفانه در حال حاضر بهم ریختگی 
بالایی در وضعیت حقوق وجود دارد به طوری که مصوباتی را گرفته اند که افزایش 
بالای حقوق را برای برخی کارکنان ایجاد می کند، اما مثلا جوان تحصیلکرده ای که 
تازه وارد سیستم می شود حقوق پایینی دارد، اما برنامه ما این است تا سه سال آینده 

بتوانیم شرایط را تغییر دهیم.
در بودجه 1401 از منابع صندوق استفاده نخواهد شد

اما در ادامه رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ به سوال دیگر مبنی بر 
استفاده دولت در بودجه سال جاری و بودجه سال ۱۴۰۱ از منابع صندوق توسعه 
ملی توضیح داد: ما به هیچ عنوان برنامه ای برای اســتفاده از منابع صندوق توسعه 
ملی در بودجه سال آینده نخواهیم داشت و به سمت خلق پول نمی رویم حتی این 
موضوع را در بخشنامه نیز تاکید کرده ایم. استفاده دولت از منابع صندوق توسعه ملی 
بودجه ای نخواهد بود مگر برای پیشرانی اقتصاد و پروژه های بخش خصوصی و 
ایجاد زیرساخت در توسعه کشور.میرکاظمی با بیان این که در بودجه امسال از منابع 
صندوق توسعه ملی استفاده شده است یادآور شد: این نیز براساس مصوبه قانون 
بودجه و مجوز صادره از مازاد ۲۰ درصد بوده که در نیمه اول ســال اســتفاده شد و 

احتمالا در نیمه دوم سال نیز مورد استفاده قرار خواهد گرفت.
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با اشــاره به این که نگاه دولت قبل این بود که 
همانطور که پول وارد صندوق می شــود در فشارهای اقتصادی و تنگناها نیز از آن 
استفاده کند، اظهار کرد: بر این اساس برداشت هایی از منابع صندوق صورت گرفته 
که در برخی موارد مانند مهار آب های مرزی اقدام پســندیده بود ولی در مواردی 
براســاس ضروریات دولت صورت گرفته که تا حد ممکن سعی می شود اینگونه 
از منابع صندوق اســتفاده نکنیم هر چند منابعی که با مجوز رهبری برداشت شده 
به صورت تســهیلات اســت و باید بعد از بررسی و محاسبات صورت گرفته به 

صندوق بازگردد.

گروه اقتصادی - قانون صدور 
چک در ســال ۱۳۵۵ تصویب شد و 
پس از آن در سال های ۱۳۷۲، ۱۳۷۶، 
۱۳۸۲ و آخریــن بار در ســال ۱۳۹۷ 
تحت عنوان »قانــون اصلاح صدور 
چک« اصلاح شــد. در اصلاح جدید 
این قانون، رویکرد پسینی و مجازات 
محور نســبت بــه صادرکننده چک 
برگشــتی به یک رویکرد پیشینی و یا 

پیشگیری محور تغییر کرده است.
 با این حال، تحولات چشمگیری 
که قانونگذار در ســال ۹۷ برای چک 
مصوب کرده است نیازمند یک بازوی 
اجرایی قدرتمند در بانک مرکزی برای 
پیاده سازی بند به بند مفاد و تبصره های 

این قانون جدید است.
با وجود ســپری شــدن ۳ سال 
از تصویب ایــن قانون، ۲ نقد مهم به 

عملکــرد بانک مرکزی در قبال قانون 
چــک وارد اســت. اول اینکه تعداد 
زیادی از مفاد این قانون در سیســتم 
بانکــی بر زمین مانده و یا ناقص اجرا 

شده است.
عدم اطلاع رسانی و آگاه سازی 
عمومــی مناســب در خصوص مفاد 
اجرا شــده این قانون همچون سامانه 
صیــاد نیز از دیگر مواردی اســت که 
متولیــان بانک مرکزی نســبت به آن 

غافل بوده اند.
معطلی ۳ ساله اجرای قانون 

چک در ساختمان میرداماد
محمــد نوری کارشــناس امور 
بانکــی با بیان اینکــه بانک مرکزی و 
قوه قضاییه طبق قانون اصلاح صدور 
چک مصوب سال ۹۷ مکلف به اجرای 
تکالیفی در دو موعد تاریخی بوده اند، 
خاطرنشان کرد: اجرای موعد اول این 
تکالیف، ســاده و بدون نیاز به ایجاد 
سازوکار جدید بوده است که در تاریخ 
در آذر ۹۸ اجرایی شده است، اما موعد 
بعدی اجــرای این تکالیف مربوط به 

آذر ۹۹ بوده است.
وی بــا بیــان اینکــه مهم ترین 
تحولات قانون جدید چک می بایست 
از آذرماه ۹۹ توسط بانک مرکزی اجرا 
می شده است، گفت: ثبت مبلغ، تاریخ 
و هویت گیرنده چک در سامانه صیاد، 
یکی از برجســته ترین نوآوری های 

قانــون جدید بوده اســت که به دلیل 
شــیوع کرونا به ابتدای ســال ۱۴۰۰ 

موکول شده است.
نواقص سامانه صیاد هرچه 

سریعتر مرتفع شود
نوری با بیــان اینکه بخش قابل 
توجهــی از تعهدات مربوط به آذرماه 
۹۹ توسط بانک مرکزی عملیاتی شده 
اســت و این امر نیز تاثیر مطلوبی در 
کاهش ریسک معاملات چک داشته 
است، عنوان کرد:، اما در این بین یکی 

از انتقادات وارد شده به بانک مرکزی 
بــه موضوع عدم دسترســی عمومی 
شــهروندان به گوشی هوشمند برای 

ثبت در سامانه صیاد باز می گردد.
کارشــناس امور بانکی با اشاره 
اینکه ممکن اســت افراد سالخورده 
و ســاکنین مناطق محروم و دورافتاده 
به ســهولت به گوشــی هوشــمند 
دسترســی نداشته باشند، افزود: بانک 
مرکزی مکلف بوده اســت تا با اتخاذ 
تدابیری دسترســی دارندگان چک به 
خودپرداز ها و سیستم پیامکی را برای 
ثبت، دریافت و انتقال به گیرنده چک 

را فراهم کند.
وی با بیان اینکه یکسری الزامات 
عملیاتی باید در نظر گرفته می شــده 
است تا کارکرد های پیشین چک نیز در 
قانون جدید چک نیز محفوظ بماند، 

اظهار داشــت: به عنوان مثال صدور 
چک بابت تضمین و وثیقه در سامانه 
صیاد مقدور نیست؛ چراکه این چک ها 
قاعدتا بدون تاریخ صادر می شوند و 
امــکان صدور چک بدون درج تاریخ 

در سامانه صیاد امکان پذیر نیست.
اعتبــار  ســقف  تعییــن 
صادرکننده چک نیازمند تجمیع 

دیتا همه دستگاه ها است
وی تاکید کرد: در ماده ۲۱ مکرر 
قانــون جدید چک، بانــک مرکزی 
مکلف شــده است تا زیرساخت های 

لازم برای برقــراری تقارن اطلاعاتی 
را بــه گونه ای فراهــم کند که گیرنده 
چک قادر باشــد وضعیــت اعتباری 
صادرکننده چک شــامل سقف اعتبار 
مجاز، ســابقه چک های برگشتی در 

۳ ســال اخیر و میزان مانده تعهدات 
چک های تســویه نشده را به صورت 

آنی استعلام کند.
نوری با بیان اینکه بانک مرکزی 
موظــف بوده چک های برگشــتی و 

ســقف اعتبار مجاز هر شخص را به 
گیرنده چک اعلام کند، خاطرنشــان 
کرد:، اما متاســفانه این رویه اکنون به 
شــکل ناقص از سمت بانک مرکزی 
انجام می شــود و صرفــا چک های 

برگشــتی رفع سوء اثر شده به گیرنده 
چک اعلام می شود.

این کارشــناس بانکی با اشــاره 
به اینکه تکالیــف بانک مرکزی برای 
تعیین ســقف اعتبار برای دارندگان 
چک تاکنون عملیاتی نشــده است، 
گفت: تاخیر بانک مرکزی در اجرای 
این تکلیف شــاید به این علت باشد 
که تعیین ســقف اعتبــار و دریافت 
اطلاعات لازم جهت اعتبارســنجی 
دارنــدگان چک، مســتلزم همکاری 

نهاد های متعدد است.
این کارشناس امور بانکی با اشاره 
بــه راهکار اجرایی شــدن مفاد باقی 
مانده از قانــون چک، گفت: با توجه 
بــه وضعیت فعلی، بهتر اســت ابتدا 
زیرساخت ها و بانک اطلاعاتی توسط 
دستگاه هایی مثل سازمان امور مالیاتی 
و وزارت رفاه برای امر اعتبارســنجی 
افراد تجمیع و پردازش شود و سپس از 
سوی بانک مرکزی برای تعیین سقف 
اعتبار برای دارندگان چک اقدام شود.
بــالای  حساســیت 

اعتبارسنجی دارندگان چک
وی در ادامــه گفــت: در ابتدای 
راه لازم اســت مبلــغ ســقف اعتبار 
صادرکننده چک به گیرنده فقط اطلاع 
رسانی شود و بعد از مدتی که این رویه 
دقیق و بدون خطا پیش رفت، ســپس 
محدودیت سقف اعتبار صدور چک 
به شــکل الزامی برای هر فرد اعمال 
شود. نوری با بیان اینکه اعتبارسنجی 
و تعیین سقف اعتبار برای هر شخص 
به علت آنکه باعث ایجاد محدودیت 
ریالی برای صدور چک می شــود از 
حساســیت بالایی برخوردار است، 
گفــت: اگر رقم پایینی برای ســقف 

اعتبــار صدور چک هر شــخص در 
نظر گرفته شــود، این امر باعث قفل 
شــدن اقتصاد و عــدم گردش پول به 
شکل صحیح خواهد شد و اگر رقمی 
بالاتر از اعتبار هر شخص تعیین شود، 
مشــکلات خاص خــود را به وجود 

خواهد آورد.
تبادل اولیــه اطلاعات بین 
بانــک مرکزی و قــوه قضاییه 

ایجاد شده است
وی با اشاره به اینکه قوه قضاییه 
نیز موظف بوده اســت تا دسترســی 
بانک مرکزی به احکام ورشکستگی، 
اعســار و آرای قطعــی محاکــم در 
خصوص چک ها در ســامانه سجل 
محکومیت هــای مالی را به شــکل 
سیســتمی تسهیل کند، گفت: البته در 
یک ماه اخیر و بعد از ابلاغ سند تحول 
قوه قضاییــه، این فرآیند حرکت های 

مثبتی را تجربه کرده است.
این کارشــناس امــور بانکی در 
پایان اظهــار امیدواری کــرد: اخیرا 
بیــن بانک مرکــزی و قــوه قضاییه 
تفاهم نامه ای به امضا رسیده است که 
طبق مفاد آن، تبــادل اولیه اطلاعات 
بین این دو نهاد برای اســتعلام سوابق 
قضایی دارنده چک برقرار شده است. 
بررســی های میدانی نشان دهنده این 
اســت که هنوز هم چک های صیادی 
جای خــود را در جامعه اقتصادی باز 
نکرده اند و مقصر این موضوع هر دو 
مجری این قانون است. اطلاع رسانی 
ها دیرهنگام و عــدم همکاری بانک 
هــا از طرفی و همچنین همگام نبودن 
برخی از کسبه برای اجرای این قانون 
زمینه ساز اختلالات زیادی در اجرای 

قانون جدید چک شده است. 

گروه اقتصادی -معاون وزیر راه 
و شهرسازی از ارایه اساسنامه صندوق 
ملی مســکن به هیات دولت در آینده 
نزدیک خبر داد و گفت: گام اول برای 
اجرای این پروژه برداشته شده و برای 
بخش اول پــروژه که بزودی عملیات 
اجرایی آن آغاز می شود، بیش از ۷ هزار 
و ۳۰۰ هکتار زمین آماده ســازی شده  
است.محمود محمودزاده با بیان اینکه 
به زودی پروژ ه جهش تولید مسکن به 
مرحله عملیات اجرایی می رسد، اظهار 
داشت: گام اول برای اجرای این پروژه 
برداشــته شده و برای بخش اول پروژه 
که بزودی عملیــات اجرایی آن آغاز 

می شــود، بیش از ۷ هزار و ۳۰۰ هکتار 
زمین آماده سازی شده  است.

وی با اشــاره تفاوت های پروژ ه 
جهش تولید مســکن )ســاخت یک 
میلیون واحد مسکونی در سال( نسبت 
به ســایر پروژه هــای حمایتی گفت: 
مهم تریــن تفاوت این پروژه نســبت 
طرح های قبلی میزان تسهیلات و سود 
آن است که براساس درآمد خانوار تعیین 
می شــود. همچنین الزام دستگاه های 

خدماتی به اعمــال تخفیفات از دیگر 
تفاوت های این پروژه است که منجر به 
کاهش قیمت تمام شده آن خواهد شد 
به طوری که فقط شهرداری حداقل ۳۰ 
درصد به خانوار متوســط در عوارض 
تخفیــف می دهد و همچنیــن برای 
دهک های اول تا ســوم صدور پروانه 

رایگان خواهد بود.
معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه 
داد: در دیگر تفاوت ها این اســت که 

مالیــات برای تمام واحدهای حمایتی 
تنها یک میلیون تومان اســت که این 
رقم نســبت به مالیات شناور براساس 
متراژ سایر واحدها، بسیار کمتر است. 
همچنین تامین مصالح بریا این پروژه 
در قانون آمده اســت کــه طبق قانون 
وزارت صمــت با همــکاری وزارت 
راه و شهرســازی مکلف شــدند که 
قیمت مصالح را کنترل شده در اختیار 

متقاضیان قرار دهند.

محمــودزاده با اشــاره به تامین 
مســکن این پروژه اظهار داشت: زمین 
این پروژه ۹۹ ساله است که در اصطلاح 
به ان زمین رایگان می گویند که تا کنون 
بیش از ۷ هزار هکتار زمین اماده شده و 
در شورای عالی مسکن هم مطرح شد 
که کمیته تامین زمین در همه استان ها 
به ریاســت استاندار تشکیل شود تا به 

پروسه تامین زمین سرعت ببخشیم.
وی درباره جزییــات راه اندازی 

صندوق ملی مســکن گفت: برای راه 
اندازی صندوق ملی مســکن از تاریخ 
ابلاغ تا ۳ ماه فرصــت داریم. در حال 
حاضر اساســنامه صندوق آماده شده 
اســت و به زودی به هیات دولت ارایه 
می شود. این صندوق هیات امنا و هیات  
عامــل دارد که وظیفه هیات عامل این 
اســت که براســاس منابعی در اختیار 
دارد بتواند پشتوانه طرح های حمایتی 

مسکن را طراحی کند.

معــاون وزیر راه وشهرســازی 
درباره منابع صندوق ملی مسکن ادامه 
داد: دولت ســالانه در بودجه عمومی 
اعتباراتی برای کمک به تامین مسکن 
گروه های کم درآمد تخصیص می دهد 
کــه این مبالغ در اختیار دســتگاه های 
حمایتی قرار می گیرد اما از این پس قرار 
شــده براساس قانون تمام این منابع از 
کانال صندوق توسعه ملی وارد پروژه ها 
شــوند. محمودزاده افزود: همچنین از 

این پس تمام مالیات های حوزه زمین، 
مســکن و مستغلات، اقساط برگشتی 
مسکن مهر، مســکن ملی و صندوق 
پس انداز یکم جزو درامدهای صندوق 
محسوب می شوند و این تجمیع منابع 
باعث می شود که امارهای درست تر و 
شفاف تری در اختیار داشته باشیم و در 
نهایت بتوانیــم برنامه ریزی دقیق تری 
برای برنامه های مســکنی در کشــور 
پیش بینی کنیم. همچنین وی تاکید کرد: 
اعتقادی بــر اقدامات تجاری صندوق 
برای درآمدزایی نداریم و این صندوق 
در حد منابعی در اختیار دارد، می تواند 

برنامه ها محقق کند.

گروه اقتصــادی - رئیس اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی  
هرمزگان گفت: به مــردم هرمزگان 
قــول می دهم کــه اتــاق بازرگانی 
هرمزگان در آینده ای نزدیک جزء ۱۰ 

اتاق برتر کشور باشد.
محمدرضــا صفا، در نشســتی 
خبــری، اظهار کــرد: شــعار اتاق 
بازرگانی در دوره نهم »اتاق شیشه ای« 
بوده اســت به این معنــی که تمامی 
فعالیت های خود را به صورت شفاف 
به رســانه ها و مردم شریف هرمزگان 
نمایش می دهیم. اتاق بازرگانی امروز 
آن اتاق ســابق نیست و در این راستا 

از تمامی همکارانم قدردانی می کنم.
وی افزود: اتاقی که در گذشــته 
تحویــل گرفتیــم در بیــن ۳۴ اتاق 
در جایگاه ۳۴ بــود و امروز جایگاه 
اتاق بازرگانی هرمزگان ۱۳ اســت. 
امیدواریم در آینده ای نزدیک بتوانیم 
جزء ۱۰ اتاق برتر کشور باشیم و من 
این قول را به مردم شــریف اســتان 

هرمزگان می دهم.
رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، 
معــادن و کشــاورزی  هرمــزگان 
تصریح کرد: خوشبختانه طی ۲ سال 

اخیر با وجود شــیوع ویروس کرونا، 
رشد ۲۰۰ درصدی در عملکردهای 
خود داشــتیم. ایجاد دفاتر نمایندگی 
بندرلنگه، قشــم، جاســک و میناب 
جهت جذب ســرمایه گذار، صدور 
گواهی و جلوگیری از جعل اســناد 
گواهــی مبــدأ را در این دو ســال 

داشته ایم.
صفا عنــوان کرد: ســاماندهی 
مرزنشــینان، ایجاد مشــاغل پایدار، 
برگــزاری جلســات متعــدد بــا 
فرمانداری هــا و صادرکننــدگان و 
بررسی مشــکلات موجود ازجمله 
کارهــای صورت گرفته در این دفاتر 

نمایندگی بوده است. 
خدمــات ۲۴ ســاعته صدور 
گواهی مبدأ در بندر شــهید رجایی، 
سیســتمی کردن تمامــی اطلاعات 
مربــوط به صــدور گواهــی مبدأ، 
نمایش آمار صادرات بر روی سایت 
اتاق بازرگانی که رشــد ۹۸ درصدی 
به خصــوص در صادرات به امارات، 
عمان، چین داشــته، ازجمله کارهای 
صورت گرفته در ۲ ســال اخیر بوده 

است.
وی بیــان کــرد: بــرای فعالان 

اقتصــادی با توجه بــه حذف کارت 
بازرگانــی، یــک گواهی نامه معتبر 
عضویت صادر خواهیم کرد تا نگرانی 
بازرگانان اســتان را در این زمینه رفع 
کنیم. برگزاری دوره های آموزشــی 
ابتدایی و تکمیلی به صورت وبیناری 
و کارگاهــی را در زمینه های مختلف 

تجاری، گمرکی و ... داشته ایم. 
رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی  هرمزگان بیان 
کرد: در ســال ۹۹ حــدود ۳۵ دوره 
آموزشــی برگزار کردیم که بیش از 
۵۰۰ ســاعت دوره و بیش از ۱۲ هزار 
نفر ســاعت آموزش بوده و نسبت به 
ســال قبل رشد ۳۰ درصدی داشتیم. 
از ابتدای سال ۱۴۰۰ تاکنون ۱۹ دوره 
آموزشــی برگزار کردیم که نسبت به 
مدت مشــابه ســال گذشته رشد ۷۰ 

درصدی داشته است.
صفــا تصریح کــرد: برگزاری 
نشســت با سفیر فرانســه و مالزی و 
وبینارهایی با اتاق های هرات، پرتغال، 
قزاقستان، سنگال و ... صورت گرفته 
و تفاهم نامه هایــی نیــز به منظــور 
همکاری بیشتر منعقد شده و خواهد 
شــد. با توجه به نیازهایی که داریم با 

اتاق های بازرگانی کشــور نیز ارتباط 
می گیریم.

وی افزود: تعداد ۱۲ کمیســیون 
تخصصی بــه عنوان اتاق فکر بخش 
خصوصی با توجه به نیازهای استان 
شکل گرفته اســت. کمیسیون ها به 
عنــوان بازوان مشــورتی اتاق برای 
خروج بخش خصوصی از مشکلات 

عمل می کند. 
بــا توجــه بــه پتانســیل های 
فــراوان در هرمزگان ۹ تشــکل در 
زمینه های مختلــف اقتصادی ایجاد 
شــده و حمایت هــای قابل توجهی 
نیز در جهت تأمین رفاه تشــکل های 

زیرمجموعه انجام شده است.
رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، 
معــادن و کشــاورزی  هرمــزگان 
عنوان کرد: شــورای گفت وگو اتاق 
بازرگانی هرمزگان امروز در رتبه ۱۱ 
قرار گرفته است. اتاق بندرعباس در 
گذشــته واحد پژوهش نداشته که در 
این دوره ایجاد شــده و در خصوص 
مسائل مختلف گزارش های جامعی 
را به ســمع و نظــر فعالین اقتصادی 

رسانده است.
صفا خاطرنشــان کــرد:  مرکز 

دارای  بازرگانــی  اتــاق  داوری 
صلاحیتی اختصاصی برای رسیدگی 
به اختلافات تجاری و اقتصادی است. 
خوشبختانه موفق شدیم در این مدت 
دایره شــمول فعالیت هــای مرکز را 
توســعه دهیم. کارگروهی با هدف 
توسعه مرکز داوری شکل دادیم و ۱۹ 
فقره تفاهم نامه با اتحادیه ها و صنوف 

مختلف منعقد کردیم.
وی اظهار کــرد: افرادی که در 
پارلمان بخش خصوصی هستند هیچ 
دریافت مالی ندارند و خوشــبختانه 
این پارلمان در ســال های اخیر دچار 
تحولات خوبی شده است.  از زمانی 
کــه کار خود را آغاز کردیم تنها ۵۴۸ 
کارت بازرگانی در استان موجود بود 
که امروز به هزار و ۶۰۰ کارت رسیده 

است.

رئیس اتــاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی  هرمزگان بیان 
کــرد: در زمینه کارهــای عام المنفعه 
برای استان، اتاق بازرگانی در آینده ای 
نزدیــک ســاختمانی بــرای بخش 
تشکل های اقتصادی خریداری کرده 
و ۱۰ مدرسه خواهد ساخت و به نام 
بازرگانان اســتان به مردم هرمزگان 

هدیه خواهد کرد.
صفا اظهار کرد: استاندار جدید 
دردآشــنای تولید اســت و با تجربه 
خــود می توانــد اســتان را به رونق 
اقتصادی برساند. اســتان هرمزگان 
در درآمدزایی پنجمین اســتان کشور 
اســت اما در زمینه محرومیت نیز در 
رتبه سوم قرار دارد. امیدوارم این آمار 
با حضور آقای دوستی، تغییر فاحشی 

داشته باشد.

گروه اقتصــادی - مدیر کل 
شــیلات هرمزگان به همراه رئیس 
شــیلات شهرستان سیریک و رئیس 
اداره روابط عمومــی، هماهنگی و 
امور شهرستانهای شیلات هرمزگان 
از اولین مجتمــع پرورش ماهی در 
قفــس این شهرســتان در عمق ۱۰ 
کیلومتری از ســاحل کوهســتک 

بازدید کرد.
عبدالرســول دریایــی مدیــر 
کل شــیلات هرمزگان با اشــاره به 

اینکه شهرســتان ســیریک یکی از 
شهرستان های مستعد شیلاتی است 
و خوشبختانه به خوبی در مسیر رشد 
قرار گرفته است گفت: امید است با 
توجــه به تلاش هــا و پیگیری های 
صورت گرفته شاهد رشد و توسعه 
خوبی در تکثیــر و پرورش میگو و 
پــرورش ماهی در قفــس  با تداوم 

حمایت ها باشیم.
دریایی بــا بیان اینکه این مرکز 
بالغ بر ۵۰۰ تــن ظرفیت تولید دارد 

گفت: ایــن مجتمع  در فــاز اول با 
ظرفیــت ۲۰۰ تن به بهــره برداری 

رسیده است.
وی افــزود: صنعــت پرورش 
ماهی در قفس که در سال های اخیر 
مــورد توجه قرار گرفتــه باید مورد 
حمایت ویژه قرار گیرد این صنعت 
در فاز اول ظرفیت  ۱۱۳ هزار تنی در 
استان دارد که می تواند نقش مهمی 
در ایجاد اشــتغال، تولید پروتئین با 
کیفیت و ایجــاد امنیت غذایی برای 

کشور و کاهش فشار به ذخایر آبزیان 
داشته باشد.

مدیــر کل شــیلات هرمزگان 
خاطرنشــان کرد: شیلات هرمزگان 
از ورود جامعــه صیادی و ســرمایه 
گذاران بــه حوزه پــرورش ماهی 
در قفــس اســتقبال می کنــد و به 
ویــژه ورود این قشــر زحمت کش 
به حــوزه آبزی پــروری می تواند 
 سببب کاهش فشار بر ذخایر آبزیان 

شود.

گروه اقتصــادی - قیمت آب 
آشــامیدنی در بندرعباس ۲۰ درصد 
افزایش یافته است. آب این مایه حیات 
این روزها تبدیل به دُر نایاب شــده یا 

قیمت بالای آن ســختی هایی را بر سر 
تهیه و مصرف آن ایجاد کرده اســت .  
این بین اســتان هرمزگان نیز از جمله 
استان هایی است که مردم آن با کمبود 

آب مواجه هســتند اما این کمبود آب 
هم به دلیل هزینه های بالای شــیرین 
ســازی اســت. قیمت آب آشامیدنی 
در بندرعباس ۲۰ درصد افزایش یافته 

اســت. رضایی، معاون امور مشترکین 
شــرکت آب و فاضــلاب هرمزگان 
در پاســخ به علــت گرانی قیمت آب 
گفت: به علت هزینه های بالای شیرین 

سازی آب بخشــی از این هزینه ها از 
مشترکان دریافت می شود.رضایی در 
بخش پیگیری خبــر ۲۰ مرکز خلیج 
فارس افزود: در اردیبهشت امسال هم 

۷ درصد آب گران شــده بود.او گفت: 
همچنین مشترکان پرمصرف تعرفه آب 
۱۶ درصد گران تر محاســبه می شود و 

بصورت پلکانی افزایش می یابد.

با گذشت 6 ماه؛

قانون جدید چک روی میز رئیس 
بانک مرکزی؛ کسبه ناراضی و 

نواقص پابرجا!

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد:

اولین گام برای اجرای جهش تولید مسکن برداشته شد؛ تامین ۷ هزار هکتار زمین ۹۹ ساله

اتاق بازرگانی هرمزگان را به جایگاه ۱۰ اتاق برتر کشور می رسانیم
رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان:

شهرستان سیریک قطب درخشان آبزی پروری دریایی

گرانی ها پی در پی شد:

گلایه مردم از افزایش قیمت آب در بندرعباس

قانون جدید چک که از بهترین نمونه های سیاست های پولی و بانکی در چندسال گذشته است، 
این روزها با مقاومت هایی در اجرای کامل آن به سر می برد.

بررســی های میدانی نشــان دهنده این اســت که هنوز هم چک های صیادی جای خود را در 
جامعــه اقتصادی باز نکرده انــد و مقصر این موضوع هر دو مجری این قانون اســت. اطلاع 
رســانی ها دیرهنگام و عدم همکاری بانک ها از طرفی و همچنین همگام نبودن برخی از کسبه 
برای اجرای این قانون زمینه ســاز اختلالات زیادی در اجرای قانون جدید چک شــده اســت. 
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